
  
   

   

BACHELOR I SPORT MANAGEMENT 2020/2023   

Individuell skriftlig eksamen i SPM 345   

Idrettsjuss   

   
   

   
   
   
   

   
   
   
   
   
   
   
   
  

Generell informasjon   
• Tirsdag 18. april 2023 kl. 10.00-14.00   
• Hjelpemidler: Særtrykk av enkelte lover, NIFs lov, lovnormen for idrettslag og NIFs 

forskrifter og bestemmelser  
• Eksamensoppgaven består av fire sider inkludert forsiden.  
• Oppgaven starter med en kort casebeskrivelse, og ytterligere opplysninger gis 

fortløpende ettersom det er relevant.  
• Samtlige spørsmål skal besvares og begrunnes. Kandidaten skal ikke spekulere i 

faktum, men legge til grunn den saksfremstilling som er angitt i oppgaven.  
• Sensurfrist: 10. mai 2023  



Beskrivelse  
Lillevik IL er et fleridrettslag i Lillevik kommune som organiserer ski, fotball, håndball og roing. 
Alle idrettene er organisert i grupper i henhold til idrettslagets organisasjonsplan.  

På idrettslagets årsmøte 28. mars 2023 ble følgende styre enstemmig valgt:  

• Marte Kirkerud, styreleder  gjenvalgt  
• Peder Ås, nestleder   ny  
• Kari Tastad, styremedlem  gjenvalgt  
• Lars Holm, styremedlem  gjenvalgt  
• Lise Ås, styremedlem   ny  
• Nils Vik, varamedlem   gjenvalgt  
• Tobias Tastad, varamedlem  ny  

Peder Ås er far til Lise Ås. Kari og Tobias Tastad er ektefeller.  

Spørsmål 1  
Lise Ås var kun 14 år da hun ble valgt som styremedlem og vil fylle 15 år først 1. september 
2023. Var Lise Ås valgbar på årsmøtet 2023?  

Spørsmål 2  
Kan ektefellene Kari og Tobias Tastad samtidig være medlemmer av styret?  

Årsmøtet gjenvalgte følgende til valgkomiteen:  

• Petra Nilsen, leder  
• Dag Flink, medlem  
• Kari Tastad, varamedlem  

Spørsmål 3  
Kan Kari Tastad være både medlem av styret og varamedlem i valgkomiteen?  

  

Valgkomiteens leder, Petra Nilsen, hadde i et intervju i lokalavisen Lillevikposten tre uker før 
årsmøtet 28. mars 2023 gitt sin uforbeholdne støtte til Marte Kirkerud for gjenvalg av henne 
som styreleder i Lillevik IL. Hun ga i intervjuet uttrykk for at Petra Nilsen er den utvilsomt 
beste kandidaten til ledervervet i klubben.  

Spørsmål 4  
Drøft og avgjør om Petra Nilsen, etter sin uttalelse til lokalavisen er habil som leder av 
valgkomiteen.  

Lillevikposten avdekket tre dager før årsmøtet i Lillevik IL at Dag Flink, medlem i 
valgkomiteen, er samboer med styremedlem Lars Holm, et samboerforhold som hadde vart i  

åtte måneder.   

Spørsmål 5  
Drøft og avgjør om Dag Flink er habil som styremedlem av valgkomiteen.  

 



Spørsmål 6  
Hvem avgjør habilitetsspørsmålet til medlemmene i valgkomiteen?  

Spørsmål 7  
Kan avgjørelsen om habilitetsspørsmålet påklages eller ankes?  

  

Marte Kirkerud er en vellykket forretningskvinne og daglig leder i Lillevik Kraft. Etter forslag 
fra Marte Kirkerud inngikk Lillevik IL en sponsoravtale med Lillevik Kraft AS som medførte at 
Lillevik IL fikk overført 750.000 kroner årlig i tre år fra sin nye sponsor. Marte fikk ikke 
honorar for sponsoravtalen.  

Spørsmål 8  
Får sponsoravtalen noen konsekvenser for Marte Kirkeruds tillitsverv i Lillevik IL?  

  

Lars Holm hadde ikke betalt forfalt medlemskontingent til Lillevik IL på 3 år da han ble valgt til 
styremedlem på årsmøtet 2023.  

Spørsmål 9  
Får det konsekvenser for Lars Holm og Lillevik IL at Lars Holm skyldte kontingent for 3 år?  

  

Styret i Lillevik IL hadde store ambisjoner med klubben og forhandlet seg etter kort tid frem til 
en ny og bedre økonomisk avtale med Lillevik Kraft. Etter den nye avtalen ble 
sponsoravtalen erstattet av en samarbeidsavtale med Lillevik Kraft. Etter samarbeidsavtalen 
skal Lillevik IL ha rett til å oppnevne to medlemmer i styret til Lillevik Kraft AS, mens Lillevik 
Kraft AS skal ha rett til å oppnevne ett styremedlem i Lillevik IL.  

Spørsmål 10  
Er avtalen mellom Lillevik IL og Lillevik Kraft AS i samsvar med idrettens regelverk?  

  

Styret i Lillevik IL besluttet å omdanne fleridrettslaget til et allianseidrettslag.  

Spørsmål 11  
Hva er vilkåret for å omdanne et fleridrettslag til et allianseidrettslag?  

  

Aktiviteten i håndball i Lillevik IL er stor, både på elitenivå og i bredden/barne- og 
ungdomshåndballen. Idrettslagsalliansen Lillevik IL ønsket å ha et idrettslag for 
elitehåndballen og et annet idrettslag for breddehåndballen.  

Spørsmål 12  
Hva er vilkåret for å ha to idrettslag som organiserer samme idrett innen allianseidrettslaget?  

Spørsmål 13  
Kan et idrettslag i en idrettslagsallianse ha grupper?  



Spørsmål 14  
Hvilket organ i idrettslaget kan opprette grupper?  

  
Naboklubben til idrettslagsalliansen Lillevik IL er Storvik Fotballklubb. Det er en langt bedre 
fotballklubb enn Lillevik Fotballklubb. Klubbene blir enige om å slå seg sammen for å utvikle 
talentene i Lillevik kommune på en bedre måte. Klubbene ble enige om at Lillevik FK melder 
seg ut av idrettslagsalliansen og fusjonerer med Storvik FK.  

Spørsmål 15  
Drøft og avgjør om Lillevik FK kan tas opp i (fusjonere med) Storvik FK.  

  

Ett av idrettslagene i idrettslagsalliansen Lillevik IL, er Lillevik Roklubb. I forbindelse med et 
rostevne i Lillevik, raste tribunen til Lillevik Roklubb sammen. 11 personer falt gjennom hullet 
i tribunen. Trine Nes var en av tilskuerne som falt gjennom tribunen. Hun hadde ikke rettet 
seg etter arrangørens pålegg om å holde seg bak sperringen, eller hvor slike ikke fantes, 
minst åtte meter fra banen. Trine ble påført skader og tap av fremtidig lønn beregnet til i alt 
45.000 kroner. I bevisvurderingen ble det klarlagt at årsaken til at tribunen raste sammen i 
hovedsak var at et «kvistrede» i en av hovedtribunens dragere som ikke var synlig utenfra. 
Politiets krav til sikkerhet var oppfylt av arrangøren.  

Spørsmål 16  
Drøft og avgjør om Trine Nes har krav på erstatning.  
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